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Kære Sundhedsudvalg  

GlaxoSmithKline Pharma A/S (GSK) er en af verdens førende lægemiddelvirksomheder og producerer både 

pulverinhalatorer og klimaskadelige HFC-drevne inhalationsspray til behandling af luftvejslidelser.  

Internationalt har længe været fokus på klimapotentialerne ved at overflytte patienter fra klimaskadelige 

HFC-spray til pulver, da der er store klimagevinster forbundet hermed. Dette fokus har endnu ikke været i 

Danmark, hvor behandlingen med klimaskadelige HFC-spray er steget hastigt.  

For at vurdere klimapotentialet i Danmark har GSK frikøbt en klimaekspert hos os i Rådet for Grøn 

Omstilling til at udføre en vurdering af potentialet og formidle resultaterne.   

Som vedhæftede notat viser, så er der store lavthængende klimagevinster ved at overflytte patienter fra 

HFC-spray til pulver i Danmark. Flere lungelæger har bekræftet, at overflytningen kan ske fuldstændig uden 

behandlingsmæssige konsekvenser for mange patienter. Behandlingsomkostningerne øges ikke.  

GSK og Rådet for Grøn Omstilling ønsker at dele denne viden med jer, så I som ansvarlige beslutningstagere 

kan være med til at få fokus på klimagevinsterne ved at erstatte HFC-spray med pulver i Danmark.  

Vi ønsker derfor at foretræde for udvalget ved førstkommende lejlighed sammen med en lungelæge, så der 

også kan gives svar på alle lægefaglige spørgsmål.  

Rigtig god sommer, Kåre   
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